
P R O T O K Ó Ł Nr XXXI/16 
 
z sesji Rady Miejskiej w Dukli, odbytej w dniu 28 listopada 2016 r. r. o godz.12 00 w sali 
konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Dukli. 
 
 W sesji udział wzięli następujący radni: Jan Dembiczak, Andrzej Dziedzic , Zenon 
Leńczyk , Władysław Boczar ,  Krzysztof  Woźniak,  Halina Pietruś , Tomasz Węgrzyn, 
Andrzej Kędra, Ewa Przystasz, Mariusz Folcik, Jan Marszał,  Adam Faustus, Zbigniew Głód, 
Bohdan Gocz i Teresa Belcik. 
 Ponadto w sesji udział wzięli: Burmistrz Dukli – Andrzej Bytnar , Zastępca 
Burmistrza – Elżbieta Wróbel, Sekretarz Gminy – Halina Cycak, Skarbnik Gminy – Jolanta 
Bik, zaproszeni goście, kierownicy jednostek organizacyjnych i  sołtysi. Listy obecności 
stanowią załącznik do protokołu. 
 
Ad.1 
 Przewodniczący Rady Miejskiej A. Dziedzic otworzył sesję, powitał wszystkich 
zebranych i stwierdził prawomocność obrad. Na sekretarza obrad powołał radną Teresę Belcik. 
Uwag do porządku obrad nie zgłoszono. Przedstawia się następująco. 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie protokołu z XXX sesji Rady Miejskiej w Dukli. 
3. Informacja Burmistrza Dukli z działalności międzysesyjnej. 
4. Informacja z realizacji uchwał Rady Miejskiej w Dukli. 
5. Zapytania i wolne wnioski. 
6. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) trybu udzielania i rozliczania dotacji dla szkół, przedszkoli i innych form wychowania 
przedszkolnego prowadzonych na terenie Gminy Dukla oraz trybu i zakresu kontroli 
prawidłowości pobrania i wykorzystywania dotacji /druk nr 194/, 

b) uchylenia uchwały własnej dotyczącej określenia zasad udzielania i rozliczania dotacji 
celowej na dofinansowanie realizacji przydomowych oczyszczalni ścieków na terenie 
Gminy Dukla /druk nr 195/, 

c) ustalenia Regulaminu prowadzenia placów targowych w Dukli oraz wykonywania na nich 
działalności handlowej /druk nr 196/, 

d) zatwierdzenia taryf za  zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków 
na terenie Gminy Dukla z urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych będących 
w posiadaniu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Dukli Sp. z o.o./druk nr 197/, 

e) opłaty targowej /druk nr 198/, 
f) zmian w uchwale budżetowej Gminy Dukla na 2016 rok /druk nr 199/, 
g) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Dukla /druk nr 200/. 

7. Odpowiedzi na zapytania i wnioski. 
8. Oświadczenia i informacje. 
9. Zamknięcie sesji. 

 
Ad.2 
 Przewodniczący Rady A.Dziedzic poddał pod głosowanie protokół z XXX sesji Rady 
Miejskiej. Uwag nie zgłoszono. Przyjęto go jednomyślnie /głosowało 14 radnych/. 
 
Ad.3 
 Informację z działalności międzysesyjnej przedstawił Burmistrz A. Bytnar. Informował 
o: 
- spotkaniu z radną E. Przystasz w sprawach gminnych, 
- spotkaniu w Szkole Podstawowej w Wietrznie – tematem było rozwiązanie problemu 
  z jednym z lokatorów,    



- wyjeździe w teren do Trzciany w sprawie budowy chodnika, gdzie doszło do naruszenia  
  stosunków wodnych przez GDDKiA, 
- spotkaniu z projektantem W. Bocianowskim w sprawie projektowanej linii  
  elektroenergetycznej  110 kV, 
- spotkaniu z projektantem J. Boroniem w sprawie projektowanego wodociągu i kolektora  
  w Dukli, 
- spotkaniu z Przewodniczącym Rady A. Dziedzicem w sprawach gminy, 
- udziale w koncercie z okazji Święta Niepodległości, 
- przyjmowaniu stron, 
- spotkaniu z Zarządem Kółka Rolniczego w Łękach Dukielskich – sprawa złożenia wniosku, 
- uroczystościach w ZS Nr 2 w Dukli z okazji 11 listopada, 
- radzie budowy przedszkola, 
- wyjeździe w teren w związku z budową chodnika w Trzcianie, 
- spotkaniu z Zarządem Kółka Rolniczego w Łękach Dukielskich – podpisanie umowy  
   partnerskiej na realizację projektu, 
- spotkaniu z O. Ksawerym Ogórkiem w sprawie odnowienia polichromii w kościele  
  w Trzcianie, 
- spotkaniu z J. Sarnecką w sprawie składanego wniosku do Ministerstwa Kultury, 
- podpisywaniu umów u notariusza, 
- spotkaniu z sołtysem Myszkowskiego, 
- spotkaniu z projektantem J. Boroniem, 
- jubileuszu 50-lecia pożycia małżeńskiego dla 24 par, 
- przyjmowaniu stron, 
- podpisywaniu umów u notariusza, 
- obchodach Dnia Seniora w Nowej Wsi, 
- udziale w posiedzeniu ZMG  ZOSP w Dukli, 
- przyjmowaniu stron,  
- spotkaniu z Prezesem GKiM w Dukli w sprawie nowego projektu oczyszczalni ścieków, 
- spotkaniu z Dyrektorem PGE w Krośnie D. Garbacikiem w sprawie  konserwacji  
  oświetlenia ulicznego i wymiany opraw, 
- przyjmowaniu delegacji z Ukrainy i podpisaniu listu intencyjnego o partnerstwie, 
- udziale w konferencji „Samorząd w obliczu wyzwań z zakresu ochrony środowiska”, 
- spotkaniu z zarządami stowarzyszeń prowadzących gimnazja, 
- występowaniu w Sądzie Rejonowym w Krośnie jako świadek, 
- spotkaniu z przedstawicielami OSP Tylawa w sprawie budowy remizy, 
- spotkaniu z Sz. Gonetem w sprawie realizacji projektów oświetleniowych, 
- biesiadzie KGW w Wietrznie, 
- wspólnym posiedzeniu komisji Rady Miejskiej. 
 
Ad.4 
 Informację z realizacji uchwał podjętych na XXX sesji Rady Miejskiej w Dukli 
przedstawiła Sekretarz H. Cycak. Pytań nie było. Informacja stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad.5 
 E. Przystasz prosiła o ponowne zamontowanie lustra na wyjeździe od kościoła w 
Wietrznie. Lustro było ustawione, a obecnie go nie ma. 
 Radnego Powiatu Krośnieńskiego Z. Fedaka pytała, czy w Radzie Powiatu były prowadzone 
rozmowy na temat remontu drogi powiatowej łączącej Równe Kopalnię z drogą krajową. 
 Z. Leńczyk w imieniu mieszkańców Lipowicy, którzy występowali o odwodnienie 
drogi tzw. Krężlówki, którzy prosili o odwodnienie drogi i otrzymali  odpowiedź, że ze 



środków budżetowych 2016 roku opracowany zostanie projekt techniczny, jednak do tej pory 
deklaracja ta nie doczekała się realizacji. Pytał, kiedy zostaną podjęte działania w tym 
zakresie. 
Pytał również, czy była prowadzona weryfikacja dróg i ulic do odśnieżania, aby niepotrzebnie 
nie było problemu, jeżeli warunki atmosferyczne będą niekorzystne, a droga czy ulica nie 
będzie ujęta do odśnieżania czy usuwania śliskości. 
Zgłaszał również, że w dniach 11,12 i 13 listopada był problem z odbiorem śmieci od 
mieszkańców ul. Słowackiego w Dukli ze względu na śnieg. 
 J. Dembiczak pytał, jaki jest tonaż ul. Mickiewicza w Dukli, ponieważ ostatnio tą 
ulicą poruszają się TIR-y. 
Następnie korzystając z obecności przedstawiciela Komisariatu Policji w Dukli podniósł 
następujące problemy: 
- postój samochodów na ul. Mickiewicza w Dukli, 
- nagminnie łamany zakaz parkowania na płycie Rynku w Dukli. Samochody wjeżdżają 
  i nikt nie przestrzega znaków, a Policja nie reaguje. Jako dowód podał, że w czwartek   
  samochód stał na płycie Rynku, radiowóz policyjny wjechał do Rynku, jednakże  
  funkcjonariusze nie podjęli żadnych czynności. W sąsiednich gminach Rymanowie,  
  Iwoniczu jest to nie do pomyślenia, tam Policja każe kierowców mandatami, 
- parkowanie na przystanku autobusowym w Dukli mimo znaku zakazu. 
Pytał, kiedy Policja zajmie się tymi tematami i prosił o odpowiedź na piśmie. 

M. Folcik zwrócił się z zapytaniem do Z.Fedaka, kiedy zostanie wykonana kratka 
ściekowa przy Zespole Szkół Publicznych w Równem. Informował, że kiedy zwrócił się z 
prośbą do powiatu o wykonanie tej  kratki, to uzyskał odpowiedź, że nastąpi to po 
przebudowie drogi. Jednakże tak się nie stało, ponieważ przebudowa drogi została 
zakończona, a kratki nadal nie ma. 

H. Pietruś zwróciła się do Z. Fedaka i oczekiwała odpowiedzi jak została załatwiona 
prośba w sprawie poszerzenia drogi powiatowej w Głojscach , ponieważ dwa samochody się 
nie mieszczą. 
 B. Płóciennik zwrócił się z prośbą do Burmistrza o pomoc gminy w posypywaniu 
drogi od strony Zawadki Rymanowskiej, ponieważ ze względu na zwężenie mostu autobus 
dowożący dzieci do szkoły musi zwolnić  i przy śliskiej nawierzchni nie wjedzie na most.  
Z tego powodu dzieci z Zawadki nie pojechały do szkoły. 
Następnie podziękował Z. Fedakowi za ustawienie tablicy miejscowości Zawadka 
Rymanowska. Osobiście widziałby także umieszczenie pod tablicą miejscowości znaku 
ograniczenia prędkości. Ponadto prosił o ustawienie znaku o dopuszczalnym tonażu, jeżeli 
droga ma ustalony tonaż, a z tego co wie, to ma. 
Nawiązując do dzisiejszego porządku obrad, w którym znalazł się projekt uchwały w sprawie 
uchylenia uchwały własnej dotyczącej określenia zasad udzielania i rozliczania dotacji celowej na 
dofinansowanie realizacji przydomowych oczyszczalni ścieków na terenie Gminy Dukla pytał jak 
długo trzeba będzie czekać na podjęcie nowej uchwały w tej sprawie. 
 
Ad.6 
 Następnie przystąpiono do podejmowania uchwał. 
 Zastępca Burmistrza E. Wróbel nawiązując do projektu uchwały w sprawie trybu 
udzielania i rozliczania dotacji dla szkół, przedszkoli i innych form wychowania 
przedszkolnego prowadzonych na terenie Gminy Dukla oraz trybu i zakresu kontroli 
prawidłowości pobrania i wykorzystywania dotacji przedstawiła uzasadnienie. Informowała, 
że w związku ze zmianą ustawy o systemie oświaty ustawą z dnia 23 czerwca 2016 r. o 
zmianie ustawy o systemie oświaty oraz niektórych innych ustaw (Dz. U. 2016 poz. 1010) 
zmieniono sposób liczenia kwoty dotacji. Do czynności podejmowanych w związku z 
udzieleniem dotacji na rok 2017 stosuje się przepisy w brzmieniu nadanym w/w ustawą. 



Wprowadzono również: 
1. termin „podstawowa kwota dotacji" i określono sposób jej ustalania, 
2. podano definicję statystycznej liczby dzieci, uczniów, wychowanków, 
3. wyłączono z dotacji podstawowej uczniów z orzeczeniami, 
4.  określono termin - wydatki bieżące, 
5. wprowadzono terminy aktualizowania podstawy dotacji, 
6.  wprowadzono obowiązek publikacji podstawowej kwoty dotacji w BIP-e gmin, 
7.  wprowadzono możliwość wstrzymania dotacji w przypadku utrudniania kontroli. 
Podjęcie uchwały jest niezbędne w celu prawidłowej realizacji zadań oświatowych przez 
gminę. 
 E. Przystasz przedstawiła pozytywną opinię Komisji Kultury, Oświaty, Zdrowia i 
Spraw Obywatelskich do przedłożonego projektu uchwały. 
Pytań nie było. Przewodniczący Rady A.Dziedzic poddał pod głosowanie projekt 
 

U C H W A Ł Y   Nr XXXI/187/16 
Rady Miejskiej w  D u k l i 

z dnia 28 listopada 2016 roku 
 
w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla szkół, przedszkoli i innych form 
wychowania przedszkolnego prowadzonych na terenie Gminy Dukla oraz trybu i zakresu 
kontroli prawidłowo ści pobrania i wykorzystywania dotacji. 
 
Uchwałę podjęto jednomyślnie /głosowało 13 radnych/. 
 Następnie Burmistrz A. Bytnar wyjaśniał, że przedkładanym projektem uchwały w sprawie 
uchylenia uchwały własnej dotyczącej określenia zasad udzielania i rozliczania dotacji celowej na 
dofinansowanie realizacji przydomowych oczyszczalni ścieków na terenie Gminy Dukla prostowany 
jest błąd, który został popełniony poprzez rutynowe podejście jak w roku 2013, kiedy po raz pierwszy 
podejmowana była uchwała w w/w sprawie i nie wymagana była opinia Urzędu Ochrony Konsumenta 
i Konkurencji. Obecna opinia ta jest niezbędna, a takiej gmina nie posiada. W związku z tym 
wystąpiono do UOKiK o opinię, ale na razie nie została wydana. Stąd też należy uchylić podjętą 
uchwałę i z chwilą otrzymania opinii procedowana będzie uchwała w przedmiotowej sprawie. Dodał, 
że będzie to odpowiedź dla B. Płóciennika na jego zapytanie o termin podjęcia nowej uchwały. 
 Z. Leńczyk informował, że Komisja Rozwoju Gospodarczego i Środowiska pozytywnie 
zaopiniowała przedłożony projekt uchwały. 
 Przewodniczący Rady A.Dziedzic  poddał pod głosowanie projekt 
 

U C H W A Ł Y   Nr XXXI/188/16 
Rady Miejskiej w  D u k l i 

z dnia 28 listopada 2016 roku 
 

w sprawie uchylenia uchwały własnej dotyczącej określenia zasad udzielania i rozliczania 
dotacji celowej na dofinansowanie realizacji przydomowych oczyszczalni ścieków na terenie 
Gminy Dukla. 
 
Uchwałę podjęto jednomyślnie /głosowało 13 radnych/.  
 Następnie Zastępca Burmistrza E. Wróbel przedstawiła uzasadnienie do kolejnego 
projektu uchwały w sprawie ustalenia Regulaminu prowadzenia placów targowych w Dukli 
oraz wykonywania na nich działalności handlowej. Informowała, że regulamin wymaga 
dostosowania do aktualnej rzeczywistości: 
1. podział gminy Dukla, 
2. określenie właściciela i sposobu wybierania zarządcy, 
3. określenie szczegółowe miejsc do handlu. 



Dodała, że nowe zasady wejdą w życie od nowego roku, jeżeli uchwała zostanie przyjęta. 
 Z. Leńczyk wnioskował o wprowadzenie poprawki w projekcie uchwały polegającej 
na wykreśleniu z regulaminu punktu 6 o treści: „Handel zwierzętami prowadzi się w specjalnie 
wyznaczonym miejscu, które jest usytuowane na działce nr 61/2” oraz w punkcie 28 słowa 
„weterynaryjnych” w związku z tym, że na terenie placu targowego nie ma warunków do 
prowadzenia sprzedaży zwierząt gospodarskich. 
 Przewodniczący Rady A.Dziedzic poddał pod głosowanie wniosek Komisji Rozwoju 
Gospodarczego i Środowiska pod głosowanie. Przyjęto go większością głosów: 13 głosów „za” 
przy 1 wstrzymującym się /głosowało 14 radnych/.  
 Następnie Przewodniczący Rady A.Dziedzic poprosił Zastępcę Burmistrza E. Wróbel  
o przedstawienie uzasadnienia do projektu uchwały w sprawie opłaty targowej, która ściśle łączy 
się z poprzednią.  
 Zastępca Burmistrza E. Wróbel przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały w sprawie 
opłaty targowej. Zmiana uchwały w sprawie inkasa powiązana jest ze zmianą regulaminu targowicy. 
Obniża się inkaso dla inkasenta w związku z tym, że administrowanie targowicą będzie regulować 
umowa cywilno-prawna. Nowe przepisy wejdą w życie z dniem 1 stycznia 2017 r. Ponadto 
informowała, że w związku z zaproponowaną zmianą w regulaminie targowiska wnioskuje o  
dokonanie autopoprawki poprzez wykreślenie w § 2 pktu 1 o treści: „sprzedaż zwierząt gospodarskich 
– od pojazdu – 30 zł”. 
Autopoprawkę Przewodniczący Rady A.Dziedzic poddał pod głosowanie. Przyjęto ją jednomyślnie 
/głosowało 14 radnych/. 
 Po tej części obrad Przewodniczący Rady A.Dziedzic ogłosił przerwę  na prace resortowych 
komisji celem zaopiniowania projektu uchwały w sprawie ustalenia Regulaminu prowadzenia placów 
targowych w Dukli oraz wykonywania na nich działalności handlowej oraz projektu uchwały w 
sprawie opłaty targowej wraz z autopoprawką.  
 Po przerwie wznowiono obrady. Z. Leńczyk informował, że Komisja Rozwoju 
Gospodarczego i Środowiska pozytywnie zaopiniowała projektu uchwały w sprawie ustalenia 
Regulaminu prowadzenia placów targowych w Dukli oraz wykonywania na nich działalności 
handlowej wraz z poprawką.  
 J. Dembiczak tłumaczył, że na placu targowym nie ma miejsca na handel zwierzętami 
gospodarskimi i żeby nie było problemu dla gminy należy usunąć zapis o dopuszczeniu tego miejsca 
do handlu. 
 Przewodniczący Rady A.Dziedzic dodał, że temat handlu zwierzętami jest tematem starym. 
Nowe przepisy dotyczące handlu zwierzętami są rygorystyczne i gmina nie jest w stanie dostosować 
targowiska do tych wymogów. Mówił, że gmina temat widzi, ale jest on niemożliwy do zrealizowania. 
Pytań nie było. Przewodniczący Rady A.Dziedzic poddał pod głosowanie projekt  
 
 

U C H W A Ł Y   Nr XXXI/189/16 
Rady Miejskiej w  D u k l i 

z dnia 28 listopada 2016 roku 
 

w sprawie ustalenia Regulaminu prowadzenia placów targowych w Dukli oraz wykonywania na 
nich działalności handlowej. 
 
Uchwałę podjęto jednomyślnie /głosowało 14 radnych/.   
 Burmistrz A. Bytnar przedstawił uzasadnienie do projektu uchwały w sprawie 
zatwierdzenia taryf za  zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków na 
terenie Gminy Dukla z urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych będących w 
posiadaniu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Dukli Sp. z o.o. Informował, że w 
dniu 21 października 2016 roku wpłynął wniosek Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w 
Dukli Sp. z o.o. o zatwierdzenie taryf dla zbiorowego zaopatrzenie w wodę w 
miejscowościach: Dukla, Mszana, Zawadka Rymanowska oraz zbiorowego odprowadzania 



ścieków w miejscowościach: Dukla, Mszana, Równe, Zawadka Rymanowska do urządzeń 
kanalizacyjnych będących w posiadaniu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Dukli 
Sp. z o.o.  
Zgodnie z art. 24  ust 1 i 5 ustawy z dnia 7 czerwca 2001 roku o zbiorowym zaopatrzeniu w 
wodę i zbiorowym odprowadzaniu ścieków (Dz. U. z 2015 roku poz. 139) przedsiębiorstwo 
wodociągowo-kanalizacyjne określa taryfę na 1 rok.  
Przedsiębiorstwo wodociągowo-kanalizacyjne określa taryfę na podstawie niezbędnych 
przychodów po dokonaniu ich alokacji na poszczególne taryfowe grupy odbiorców usług. 
Taryfy podlegają zatwierdzeniu w drodze uchwały. Przedsiębiorstwo wodociągowo-
kanalizacyjne w terminie 70 dni przed planowaną datą wejścia taryf w życie przedstawia 
Burmistrzowi wniosek o ich zatwierdzenie. Rada gminy zatwierdza taryfy w terminie 45 dni 
od dnia złożenia wniosku. Do wniosku o zatwierdzenie taryfy przedsiębiorstwo wodociągowo-
kanalizacyjne dołącza szczegółową kalkulację cen i stawek opłat zapewniającą pokrycie 
uzasadnionych kosztów zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania 
ścieków. Taryfy będą obowiązywać od 1 stycznia 2017 roku do 31 grudnia 2017 roku. 
Przedstawił także proponowane taryfy w porównaniu do obecnie obowiązujących. 
 M. Folcik przedstawił pozytywną opinię Komisji Rozwoju Gospodarczego i 
Środowiska do przedłożonego projektu uchwały. 
 Przewodniczący Rady A.Dziedzic poddał pod głosowanie projekt  
 
 

U C H W A Ł Y   Nr XXXI/190/16 
Rady Miejskiej w  D u k l i 

z dnia 28 listopada 2016 roku 
 

w sprawie zatwierdzenia taryf za  zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe 
odprowadzanie ścieków na terenie Gminy Dukla z urządzeń wodociągowych i urządzeń 
kanalizacyjnych będących w posiadaniu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w 
Dukli Sp. z o.o 
 
Uchwałę podjęto jednomyślnie /głosowało 14 radnych/. 
 Następnie J. Dembiczak przedstawił pozytywną opinię do projektu uchwały w sprawie 
opłaty targowej, która została już wcześniej omówiona. 
Pytań nie było. Przewodniczący Rady A.Dziedzic poddał pod głosowanie projekt 
 

U C H W A Ł Y   Nr XXXI/191/16 
Rady Miejskiej w  D u k l i 

z dnia 28 listopada 2016 roku 
 

w sprawie opłaty targowej. 
 
Uchwałę podjęto jednomyślnie /głosowało 14 radnych/. 

Następnie Skarbnik J. Bik przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały w sprawie 
zmian w uchwale budżetowej Gminy Dukla. Informowała, że źródło zmian dochodów zostało 
wskazane w treści uchwały, natomiast zmiany w planie wydatków przedstawiają się następująco: 
1. dział 600 – zabezpieczanie środków na usługi w zakresie dróg – odśnieżanie.  
2. dział 750 – zabezpieczenie środków na zakup wielkoformatowej drukarki  
3. dział 801 – wprowadzenie środków z dochodów za korzystanie ze stołówki szkolnej  
4. dział 900 – zabezpieczenie środków na wydatki inwestycyjne w zakresie budowy 
oświetlenia drogowego  



5. dział 921 – zabezpieczenie środków na dotację z zakresu prac konserwatorskich obiektów 
zabytkowych – Parafia Trzciana  
6. dział 926 – zabezpieczenie środków na funkcjonowanie MOSiR: zakup wyposażenia 
siłowni zewnętrznej, opłata za trwały zarząd, zakup glikolu do uzupełnienia w instalacji 
lodowiska, usługi transportowe.  
Pozostała kwota zostanie przeznaczona na spłatę kredytu. 
 J. Dembiczak informował, że Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała 
przedłożony projekt uchwały. 
Przewodniczący Rady A.Dziedzic poddał pod głosowanie projekt 
 

U C H W A Ł Y   Nr XXXI/192/16 
Rady Miejskiej w  D u k l i 

z dnia 28 listopada 2016 roku 
 

w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy na 2016 rok. 
 
Uchwałę podjęto jednomyślnie /głosowało 14 radnych/. 
 Następnie Skarbnik J. Bik przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały w sprawie 
zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Dukla informując, że jest to 
odzwierciedlenie zarządzeń i uchwał Rady Miejskiej zarówno po stronie dochodów i 
wydatków począwszy od 28 września do dnia dzisiejszego.  
 J. Dembiczak przedstawił pozytywną opinię Komisji Budżetu i Finansów do 
przedłożonego projektu uchwały. 
 Przewodniczący Rady A.Dziedzic poddał pod głosowanie projekt 
 

U C H W A Ł Y   Nr XXXI/193/16 
Rady Miejskiej w  D u k l i 

z dnia 28 listopada 2016 roku 
 

w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Dukla. 
 
Uchwałę podjęto jednomyślnie /głosowało 14 radnych/. 
 
Ad.7 
 Na zapytania i wnioski radnych odpowiedział Burmistrz A. Bytnar.  
E. Przystasz odpowiedział, że lustro jest zabezpieczone i zostanie ponownie zamontowane na 
wyjeździe z kościoła w Wietrznie. 
Z. Leńczykowi odpowiedział, że wpłynął wniosek od mieszkańców Lipowicy w sprawie 
odwodnienia drogi. Dokonano rozeznania i sama dokumentacja będzie kosztować 45.000 zł. 
W tym roku nie znalazła się w budżecie, ale obiecał, że gmina przymierzy się do tego tematu 
w 2017 roku. 
Odnośnie odśnieżania ulic i dróg odpowiedział, że gminę wiąże umowa podpisana z GKiM 
sp.z o.o. w Dukli, która trwa do 31 grudnia 2016 r. i jest jeszcze czas na weryfikację, gdyby 
była taka potrzeba. Prosił o podanie sugestii, gdyż wszystkie place i ulice są 
wyszczególnione. Informował, że w dniu 12 listopada odebrał telefon od mieszkańca ul. Jana 
Pawła II i ulice były posypywane po konsultacji z Prezesem GKiM sp.z o.o. w Dukli. 
Przyznał, że na ul Słowackiego mógł być problem z odbiorem śmieci, ponieważ w tym dniu 
leciała marznąca mżawka. 
J. Dembiczakowi odpowiedział, że nie zna tonażu ul. Mickiewicza, dlatego też jeżeli nie ma 
ograniczenia, to można jeździć. 



B. Płóciennikowi odpowiedział, że wystąpi do Starosty Krośnieńskiego z prośbą o zwrócenie 
szczególnej uwagi na odśnieżanie przy moście do Zawadki Rymanowskiej, na razie skarg w 
tym zakresie nie było. 
 Z.Fedak odpowiedział E.Przystasz, że osobiście rozmawiał w sprawie remontu drogi 
łączącej Równe Kopalnię z drogą krajową i uzyskał odpowiedź, że Zarząd Powiatu 
Krośnieńskiego na dzień dzisiejszy nie jest zainteresowany remontem. 
M. Folcikowi odpowiedział, że kratka ściekowa na drodze w Równem zostanie zamontowana 
przed końcem tej inwestycji, która obecnie jest realizowana. 
H. Pietruś odnośnie poszerzenia drogi powiatowej w Głojscach odpowiedział, że rozmawiał  z 
Dyrektorem A. Mercikiem i otrzymał odpowiedź, że nic więcej nie będzie robione, oprócz 
tego, co jest zapisane w harmonogramie, bo nie ma pieniędzy. 
B.Płóciennikowi odpowiedział, że znak ograniczający tonaż w Zawadce Rymanowskiej jest 
ujęty w planie organizacji ruchu i jeżeli nie został jeszcze zamontowany, to zostanie w 
najbliższym czasie zamontowany, natomiast w sprawie znaku ograniczającego prędkość 
prosił o skontaktowanie się z J. Mercikiem. 
J.Dembiczakowi odpowiedział, że od Domu Ludowego w Teodorówce do Iwli jest 
ograniczenie do 3,5 t, natomiast na ul. Mickiewicza nie ma ograniczenia i wszystkie 
samochody bez względu na tonaż mogą jeździć. 
 A.Wszołek – Prezes GKiM sp.z o.o. Dukli na każde dodatkowe zgłoszenie zareaguje, 
wystarczy tylko wykonać telefon. Informował, że drogi i ulice posypywane są piaskiem, a nie 
solą, żeby nie niszczyć nawierzchni. 
 Funkcjonariusz Komisariatu Policji w Dukli poinformował J. Dembiczaka, że 
odpowiedź zostanie udzielona na piśmie. 
 B.Płóciennik uszczegółowił swoją wypowiedź, informując, że chcąc wjechać na most 
trzeba pokonać wzniesienie i przyhamować, bo jest wąsko, a jak jest ślisko, to już nie ma 
możliwości wjechania na most. 
 H.Pietruś apelowała, aby Burmistrz rozmawiał w Powiecie odnośnie poszerzenia 
przedmiotowej drogi. Odpowiedź radnego powiatu, że nie ma pieniędzy na poszerzenie drogi 
jest dla niej niezadowalająca, gdy słyszy się, że w Chorkówce jest budowane rondo. Dodała, 
że mieszkańcy Głojsc też będą Burmistrza rozliczać, co dla nich zrobił.  
 Burmistrz A.Bytnar oświadczył, że będzie orędownikiem tej drogi jak i każdej innej 
drogi powiatowej w gminie. Wszyscy to wiedzą, że jak Burmistrz przygotuje projekt uchwały 
w sprawie udzielenia pomocy finansowej to zawsze jest łatwiej. Przy okazji informował, że w 
ostatnim czasie wpłynął z powiatu aneks, o który gmina prosiła od sierpnia. Prośba nie 
znalazła odzewu w aneksie, a aneks dotyczy zmiany terminu rozliczenia remontu drogi w 
Jasionce i Równem do 20 grudnia, a rozliczenia dotacji do 20 stycznia 2017 r. 
Przedstawił także pismo powiatu o dofinansowanie z budżetu gminy w kwocie 750.000 zł 
przebudowy drogi Zręcin- Zboiska. Odnośnie aneksu, o którym wcześniej wspomniał 
przedstawił pismo Starosty dotyczące przekazania rozliczenia zadania do 15 grudnia i zwrotu 
pieniędzy. Na zakończenie dodał, że nie jest przeciwny zaangażowaniu środków gminnych na 
drogi powiatowe, ale na rozsądnych zasadach. Zapewnił H. Pietruś, że apelować w powiecie 
może. 
 Przewodniczący Rady A.Dziedzic informował o piśmie J.Stoli odnośnie rozwiązania 
problemu zalewania drogi w Lipowicy łącznie z odpowiedziami otrzymanymi w tej sprawie 
od Burmistrza. 
 
 
Ad.8 
 Sekretarz H.Cycak prosiła sołtysów o zabranie instrukcji ppoż i wywieszenie w 
domach ludowych. 



 J. Marszał przypominając o dyskusji przez cały rok na temat remontu drogi w 
Równem i Jasionce dziękował Burmistrzowi i radnym za poparcie i udzielenie pomocy 
finansowej powiatowi na ten cel. Przy okazji informował  o fatalnym stanie ul. Akacjowej, 
która prowadzi do cmentarza w Równem. Zastanawiał się, czy nie zamienić rowu na szerszą 
jezdnię. 
 Skarbnik J.Bik apelowała o przekazanie posiadanych przez sołtysów kwitariuszy do 
środy w związku z rozpoczynającą się inwentaryzacją. 
 J. Dembiczak wracając do remontu dróg powiatowych twierdził ,że najpierw drogi 
gminne powinny zostać wyremontowane, dopiero potem gmina mogłaby się angażować w 
remont dróg powiatowych, a jak się okazuje, to jest odwrotnie. Przypominał, że Dyrektor 
A.Mercik z Zarządu Powiatu  na ostatnim spotkaniu w Dukli twierdził ,że już Powiat po raz 
ostatni występuje o pomoc finansową i  że już nigdy po pieniądze nie przyjdą, to jak się 
okazuje teraz występują pisemnie, przyjęli inną formę. 
 Burmistrz A. Bytnar dziękował J. Marszałowi za podziękowania, ale jak stwierdził, to 
one mu się należą, bo nie był zwolennikiem wykonania nakładki na drodze w Równem, bo co 
do chodnika to nie miał wątpliwości. Oświadczył, że był zwolennikiem remontu łącznika – 
drogi Równe Kopalnia, która w pierwszej kolejności powinna zostać wyremontowana. 
Twierdził, że jeżeli remont drogi przez Równe byłby realizowany z wniosku na Schetynówkę 
i dofinansowanie odbywałoby się w 50 % z budżetu państwa, to można było ten remont 
realizować, ale jeżeli z udziałem powiatu i gminy to ważniejszą drogą była droga Równe-
Kopalnia. Przypominał, że wartość realizowanego remontu dróg w Równem i Jasionce 
wyniosła po przetargu 1,4 mln zł, a nie 2,4 mln zł i jeżeli gmina usunęłaby z uchwały zapis o 
procentowym udziale to w 50% pokryłaby koszty remontu tej drogi. Dodał, że jeżeli 
wyremontowany zostałby łącznik, to po remoncie drogi Zręcin- Zboiska zostałoby zamknięte 
caę zadanie. 
 B.Gocz był zdziwiony odpowiedzią Z.Fedaka, ponieważ na Zjeździe PSL w Bóbrce 
A.Mercik zapewnił go, że jeżeli będzie remontowana droga Zręcin-Wietrzno-Zboiska to 
będzie wyremontowana ul. Kopalniana. Prosił radnego Z.Fedaka o podzielenie się tą 
informacją z Dyrektorem A.Mercikiem .Osobiście zależy mu, na remoncie tej drogi, bo 
rocznie przejeżdża nią do Muzeum Przemysłu Naftowego i Gazowniczego w Bóbrce  40.000 
osób. 
 Z. Leńczyk nawiązując do zgłoszenia przez J. Marszała fatalnego stanu ul. Akacjowej 
stwierdził, że „pazerność Równego nie zna granic”. Przypominał słowa Burmistrza, że jeżeli 
zostanie przyznane dofinansowanie na remont drogi przez Równe, to należy zapomnieć o 
większych inwestycjach, a tu nadal są żądania. 
 M. Folcik nie zgadzał się z tym stwierdzeniem. W uzupełnieniu dodał, że zakres 
remontu dróg powiatowych do przetargu był inny. Odcinek od drogi krajowej do szkoły nie 
był ujęty w przetargu i tylko dzięki jego staraniom został wykonany. Do przetargu była 
również ujęta zatoka przystankowa i przepust, a w umowie już się nie znalazła. 
W sprawie remontu łącznika – drogi łączącej Równe Kopalnię z drogą krajową uważa, że 
należy wystąpić do PGNiG i Zarządu Powiatu o rozpoczęcie prac projektowych, bo tam 
trzeba zaprojektować przebudowę mostów, bo dopóki nie będzie dokumentacji, to powiat nie 
przystąpi do remontu. 
 B. Płóciennik dziękował B. Goczowi za zorganizowanie nie zapomnianego koncertu 
zespołu „Hudacy” na terenie Muzeum Kultury Łemkowskiej w Zyndranowej. 
 Burmistrz A. Bytnar odpowiedział M. Folcikowi, że jest projekt na łącznik w 
Równem, bez przebudowy dwóch mostów. Odnośnie położenia nakładki na drodze w  
Równem od drogi krajowej do przepustu oświadczył, że kwestionował nakładkę od przepustu 
w kierunku Lubatówki. Tam wystarczyło kilka plomb i droga śmiało mogła służyć jeszcze z 5 
lat. 



 Przewodniczący Rady A.Dziedzic dziękował powiatowi za inwestycje, które udało się 
zrealizować. Okazywał zadowolenie, że podejmowane są działania, aby mieszkańcom żyło 
się lepiej. Liczy na coraz lepszą współpracę z władzami powiatu. Ma nadzieję, że w 
późniejszym terminie również droga łącząca Równe Kopalnię z droga krajową zostanie 
wyremontowana.  
Dziękował władzom powiatu i gminy, że wspólnie udało się zrealizować te zadania. 
 A.Dembiczak wyjaśniała, że powiat zamiast opracować jeden projekt, złożył dwa 
projekty oddzielnie na łącznik  i oddzielnie na drogę Zręcin-Zboiska i było ryzyko, że jeżeli  
w Krakowie zostanie wybrany mniejszy projekt, to nie dojdzie do przebudowy drogi Zręcin-
Zboiska, dlatego też wybrano drogę Zręcin-Zboiska. 
 
Ad.9 
 W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady A.Dziedzic 
zamknął XXXI sesję Rady Miejskiej o godz. 14 15 . 
 
Protokołowała: 
 
Zdzisława Skiba 
 
 

 
 

 
 

 
 
 
 
 
 


